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Protokół Nr ORN.0012.2.5.2014 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 29 kwietnia 2014 r. 
 

 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – Wioletta 

Biszewska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Marianna 

Kisielska, 

 Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir 

Szerel. 

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun  

powitał przybyłych na posiedzenie komisji. Przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie (obecnych 5 członków) przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.4.2014 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie (obecnych 5 członków) przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.4.2014 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 1 kwietnia 2014 r. 

 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

a) wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Olecko 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

poinformowała, iż Polski Związek Hodowców Gołębi Pocztowych Oddział w Olecku zwrócił 

z wnioskiem o wyrażenie zgody na używanie herbu Gminy Olecko na samochodzie 

przewożącym gołębie pocztowe. Eksponowanie herbu na samochodzie nie będzie miało 
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charakteru komercyjnego, a jedynie służyło promocji oraz rozwojowi Olecka na terenie całej 

Polski. Dlatego też proponuje się wyrazić zgodę na używanie herbu Gminy Olecko. 

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun  

stwierdził, iż hodowcy gołębi pocztowych mają bardzo duży potencjał. W internecie można 

obejrzeć filmy prezentujące loty gołębi na całym świecie. Uważa, że należy zgodzić się na 

używanie herbu Gminy. Jego opinia jest pozytywna. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 5 członków)  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Olecko. 

 

 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wyjaśniła, iż Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie, po wstępnym badaniu uchwały  

Nr ORN.0007.27.2014 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 28 marca 2014 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiący fundusz sołecki, 

wyraziła opinię, że uchwała ta powinna być podana do wiadomości publicznej i taki zapis 

powinien znaleźć się w uchwale. Niewprowadzenie tego zapisu może spowodować to, iż 

organ nadzoru stwierdzi nieważność uchwały.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków)  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

 

c) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2014-2016 

 

d) przedłużenia obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla PWiK Spółka z o.o. w Olecku 

 

Prezes PWiK – Sławomir Szerel 

omówił łącznie dwa powyższe projekty uchwał.  

Poinformował, iż wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych został tak sporządzony, że nie uwzględnia pozyskania w latach 2014-2016 

środków zewnętrznych. Zgodnie z informacją uzyskaną z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej pozyskanie środków zewnętrznych w tych latach będzie 

niemożliwe. W związku z tym założono realizację następujących przedsięwzięć rozwojowo 

modernizacyjnych na lata 2014-2016: 

 w roku 2014: 

 budowa sieci wodociągowej Babki Gąseckie – Świdry, 

 wymiana wodociągu Zatyki – Kijewo, 

 remonty sieci wodociągowej wraz z wymianą armatury i przyłączy, 

 wykonanie remontu sieci kanalizacyjnej metodą utwardzonego rękawa wraz  
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z remontem studni kanalizacyjnych 

 modernizacja urządzeń oczyszczalni ścieków (oczyszczalnia ścieków wraz  

z przepompownią przy ul. Batorego); 

 w roku 2015: 

 budowa sieci wodociągowej Jaśki – Duły – Gordejki, 

 remonty sieci wodociągowej wraz z wymianą armatury i przyłączy, 

 wykonanie remontu odcinka kanalizacji w ul. Leśnej wraz z remontem studni 

kanalizacyjnych, 

 remont przepompowni ścieków 5 szt. (Gąski – Ślepie), 

 modernizacja urządzeń oczyszczalni ścieków (oczyszczalnia ścieków wraz  

z przepompownią przy ul. Batorego); 

 w roku 2016: 

 przebudowa układu zasilania rezerwowego na stacji uzdatniania wody, 

 remonty sieci wodociągowej wraz z wymianą armatury i przyłączy, 

 budowa sieci wodociągowej ul. Wiejska (tereny jeziora Walulik), 

 budowa sieci wodociągowej Jurki – Doliwy I-etap, 

 wykonanie remontu odcinka kanalizacji w ul. Rzeźnickiej wraz z remontem 

studni kanalizacyjnych 

 opracowanie projektów budowlanych i wykonawczych na remont oczyszczalni 

ścieków w Giżach, Gąskach, 

 remont przepompowni przy ul Batorego, 

 wprowadzenie innowacyjnych technologii na oczyszczalni ścieków w Olecku  

z elementami gospodarki ściekowej, osadowej i energetycznej  

z wykorzystaniem OZE.  

Projekty dotyczą przygotowań do realizacji planowanych inwestycji z wykorzystaniem 

środków UE w latach 2017-2020. 

Przedsiębiorstwo zwróciło się z wnioskiem o przedłużenie okresu obowiązywania taryf za 

wodę i ścieki do 31 maja 2015 r. Sytuacja Przedsiębiorstwa jest stabilna, płynność finansowa 

jest na dobrym poziomie. Założenia opierane są na tym, iż co roku następuje wzrost 

przychodów ze sprzedaży wody na terenach wiejskich. W ubiegłym roku wzrost ten wynosił 

około 2%, w tym roku zakłada się wyższy wzrost. Zmieniona została umowa z PGE na 

dostawę energii, która gwarantuje, że do 2015 r. przy obecnej skali zużycia, spółka 

zaoszczędzi około 57 tys. zł oraz około 20 tys. zł w wyniku zamknięcia ujęcia w Gąskach. 

Pełny monitoring  oraz prace modernizacyjne pozwalają na zmniejszenie kosztów obsługi w 

nadgodzinach. Przedsiębiorstwo ma zagwarantowaną stabilność finansową, przy 

uwzględnieniu spłaty rat kredytów.  Podsumowując – nie ma potrzeby zmiany stawki. 

Czekamy na uruchomienie środków unijnych, które pozwolą na przeprowadzenie większych 

inwestycji. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy przy ubieganiu się o dofinansowanie, wkład własny jest pokrywany z budżetu 

gminy? 

 

Prezes PWiK – Sławomir Szerel 

odpowiedział, że nie. Wkład własny pokrywa PWiK, posiłkując się środkami z WFOŚiGW 

oraz preferencyjnym kredytem z BOŚ.  

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun  

zapytał, czy przy zaciąganiu kredytu gmina musi go poręczyć? 

 

Prezes PWiK – Sławomir Szerel 

odpowiedział, iż do tej pory gmina nie musiała tego robić, ponieważ majątek 

Przedsiębiorstwa jest wystarczająco duży.  
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Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy są planowane inwestycje związane z nieprzyjemnym zapachem, jaki daje się 

odczuć na Alei Zwycięstwa? 

 

Prezes PWiK – Sławomir Szerel 

wyjaśnił, iż na przełomie marca – kwietnia zostało wykonane całkowite zabezpieczenie przed 

wydostawaniem się zapachów z wiaty osadów. Obecnie trwa etap wykonania dodatkowego 

skrubera. Jest to urządzenie, służące do pochłaniania (absorpcji) niektórych składników 

mieszaniny gazowej przez ciecz. Dokonano wysadzenia 1,5 tys. drzewek od SHiUZ do rzeki. 

Mimo to przy wietrze południowo-zachodnim, przy spadku prędkości wiatru do 3 km/h 

następuje nieprzyjemny zapach unosi się nad rzeką w stronę sklepu LIDL.  

Jest to problem, który związany jest głównie z usytuowaniem oczyszczalni ścieków. Kiedy 

była ona budowana, nie było zabudowy mieszkaniowej. Nie było też środków na to, aby 

oczyszczalnię wybudować naprzeciwko zakładu Delphia Yachts, gdyż taka była jej pierwotna 

lokalizacja.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, co spływa do jeziora Przytulskiego z oczyszczalni w Gąskach? 

 

Prezes PWiK – Sławomir Szerel 

odpowiedział, iż jest to odciek, który nie wpływa na faunę i florę, co potwierdzają 

przeprowadzone badania.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2014-2016. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przedłużenia 

obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

dla PWiK Spółka z o.o. w Olecku. 

 

 

Prezes PWiK – Sławomir Szerel 

poinformował, iż przekazał komisji odpowiedź dotyczącą rozliczenia poboru wody  

z przyłącza wodociągowego w budynku przy Placu Wolności.  

Pismo dostępne jest do wglądu w teczce komisji.  

 

 

e) ustanowienia pomników przyrody 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż projekt uchwały wynika ze zmiany zapisów ustawy o ochronie przyrody, która 

właściwość ustanowienia pomnika przyrody przypisała radzie gminy.  

Z wnioskiem o aktualizację opisów pomników przyrody wystąpiło Nadleśnictwo Olecko. 

Jednocześnie uchwała aktualizuje pomniki przyrody znajdujące się na terenach gminnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Olsztynie.  

Prosiła o uwzględnienie autopoprawki, polegającej na tym, iż w tabeli w § 1 pod pozycją  

2 nazwę „Zygmunta” zastępuje się nazwą „Dęby Zygmunta”.  
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Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja uwzględniając autopoprawkę jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody. 

 

 

f) zmiany budżetu gminy na 2014 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż zwiększa się plan dochodów o 90.300 zł i o tę samą kwotę zwiększa się 

plan wydatków.  

Zmiany w planie dochodów: 

 wprowadza się plan z tytułu sprzedaży składników majątkowych – sprzedaż autobusu 

marki IRISBUS w wysokości 65.000 zł,  

 wprowadza się plan dotacji w wysokości 300 zł na podstawie umowy z Ełckim 

Stowarzyszeniem Ekologicznym, działającym z upoważnienia WFOŚiGW  

w Olsztynie na realizację przez Przedszkole projektu „Ekologiczny ogród 

przedszkolaka”, 

 wprowadza się plan dotacji celowej ze środków PROW na lata 2007-2013 na 

zrealizowany etap projektu „Remont wieży i mola Skocznia Kąpieliska Miejskiego  

w Olecku” w 2013 roku. 

Zmiany w planie wydatków: 

 przenosi się plan w dziale „Gospodarka mieszkaniowa” w wysokości 31.400 zł  

z wydatków bieżących do majątkowych z przeznaczeniem na przebudowę dachu 

budynku gospodarczego przy ul. Kasprowicza, 

 zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o 20.000 zł z przeznaczeniem na zadanie 

pn. „budowa parkingu i ciągu pieszego przy SP Nr 1”, a w planie wydatków 

Przedszkola zwiększa się o kwotę 300 zł na zakup materiałów przy realizacji projektu 

„Ekologiczny ogród przedszkolaka”, 

 wprowadza się plan dotacji celowej w wysokości 70.000 zł z przeznaczeniem dla 

Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku na rozbudowę istniejącego systemu 

nagłośnieniowego. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał jaka jest wysokość dotacji na „Remont wieży i mola Skocznia Kąpieliska Miejskiego 

w Olecku”? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż jest to 25.000 zł.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, kiedy rozpocznie się ten remont? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż w dniu dzisiejszym podpisana została umowa.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy rozpocznie się także remont długiego mostu? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż nie został jeszcze rozstrzygnięty przetarg na realizację tego zadania.  
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Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2014 rok. 

 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 
 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun  

poinformował, iż do komisji wpłynęły następujące sprawy: 

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przesłała uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Olecka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 rok, 

 Pan Zdzisław Bereśniewicz – członek stowarzyszenia OSA „ZAMEK” w Olecku, 

przedłożył oświadczenie, dotyczące wystąpienia radnego Wojciecha Leonarczyka w sprawie 

renowacji napisów na nagrobkach na kwaterach wojennych cmentarza ewangelickiego, 

 Burmistrz przekazał raport z wykonania gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii dla Gminy Olecko za 2013 rok, 

 dyrektorzy szkół: 

- Szkoły Podstawowej Nr 3 w Olecku, 

- Gimnazjum Nr 2 w Olecku 

przedłożyli informacje na temat zawartych umów najmu, 

 Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami „Eko-MAZURY” Sp. z o.o. – 

Pan Edward Palczewski zaprosił do udziału w „Dniach Otwartych organizowanych na terenie 

Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Siedliskach k/Ełku”, które odbędą się 

od 5 do 9 maja 2014 r.,  

 Wicemarszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego zwrócił się z prośbą  

o udzielenie informacji dotyczącej wprowadzenia do studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego udokumentowanych złóż kopalin, zlokalizowanych na 

terenie gminy Olecko. Odpowiedź w tej sprawie została udzielona przez Burmistrza, 

 pismo dotyczące poparcia apelu Związku Gmin Śląska Opolskiego w sprawie 

niedopuszczenia do wprowadzenia do polskiego porządku prawnego referendum 

tematycznego bez progu frekwencyjnego.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Przemysław Atkielski 

zgłosił wniosek, aby informacja o przetargach na sprzedaż majątku PGK zamieszczana była  

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zwrócił uwagę, że wiele jednostek organizacyjnych nie ma BIP-u. Uważa, że ogłoszenia  

o przetargach powinny być zamieszczane w BIP bezwzględnie.  
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Członek Komisji – Krzysztof Kempisty 

wniósł o uzupełnienie ubytków w jezdni na ul. Moniuszki, gdyż zostały one uzupełnione 

połowicznie.  

 

Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

zgłosił konieczność wyprofilowania drogi Gąski – Zajdy.  

 

Członek Komisji – Krzysztof Kempisty 

prosił o dokonanie oględzin studzienki w ul. Kiepury.  

 

Innych wniosków nie zgłaszano.  

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

   

      Wioletta Biszewska                          Mariusz Miłun      


